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SOLECKIE

Wiadomo na pewno, ¿e sta³o siê to 
latem 1924 roku. Trudnoœci pojawiaj¹ 
siê jednak, gdy chcemy ustaliæ dok³adn¹ 
datê dzienn¹.

85 lat temu w restauracji Rodewalda 
przy ul. Bydgoskiej grupa soleckiej 
m³odzie¿y za³o¿y³a Klub Sportowy Unia. 
Nazwa mia³a symbolizowaæ jednoœæ 
miêdzy polsk¹ m³odzie¿¹ pochodz¹c¹        
z Solca, a przybyszami z innych terenów 
Polski czy reemigrantami wracaj¹cymi do 

kraju. W³aœnie przybysze z Westfalii 
odgrywali w tej grupie wiod¹c¹ rolê. Gdy 
ich rodziny przyby³y do Solca, wiele        
z nich zamieszka³o przy ulicy Koœciuszki. 
To by t³umaczy³o taki, a nie inny wybór 
lokalu, po³o¿onego na wprost œcie¿ki 
³¹cz¹cej ul. Koœciuszki z Bydgosk¹. Tak 
wiêc wiemy gdzie dok³adnie za³o¿ono 
Uniê, niestety nie wiemy dok³adnie kiedy.

G d y  d z i e s i ê æ  l a t  t e m u  
Dokoñczenie na str. 2

Kiedy dok³adnie 
powsta³ KS Unia?

Podczas czerwcowej sesji radni 
wys³uchali sprawozdania burmistrza za 
okres od 1 lutego do 12 czerwca br. 
Burmistrz Antoni Nawrocki omawiaj¹c 
dzia³ania podjête w tym okresie 
poinformowa³, ¿e po wielomiesiêcznych 
przygotowaniach gmina podpisa³a umowê 
z  u r z ê d e m  m a r s z a ³ k o w s k i m  n a  
dofinansowanie budowy krytej p³ywalni   
w wysokoœci 807 tys. z³. Podkreœli³, ¿e to s¹ 
wszystkie œrodki, jakie na ten priorytet 
n a s z e  w o j e w ó d z t w o  o t r z y m a ³ o                   
z oszczêdnoœci powsta³ych w ca³ym kraju: 
- Sta³o siê tak, poniewa¿ nasz projekt 
budowy basenu by³ na pierwszym miejscu 
listy rezerwowej. Nale¿y siê z tego cieszyæ, 
zreszt¹ jak z ka¿dych pieniêdzy 
pozyskanych spoza bud¿etu gminy, 
poniewa¿ nadchodz¹ trudne czasy. Widaæ 
to po wnioskach soleckich f irm                  
o umorzenia podatków, roz³o¿eniu ich 
p³atnoœci na raty. Ale o tym, jak bêdzie 
wygl¹da³a sytuacja bêdzie mo¿na 
powiedzieæ najwczeœniej w paŸdzierniku.

Je¿eli chodzi o inwestycje, priorytetem 
jest budowa bezkolizyjnego przejazdu pod 
torami. Obecnie prowadzone s¹ rozmowy  
z urzêdem marsza³kowskim. Staramy siê 
uzyskaæ wczeœniejsze finansowanie tej 
inwestycji, jeszcze przed otrzymaniem 
przez województwo œrodków na realizacjê 
projektu szybkiej kolei. Jak powiedzia³ 
burmistrz, po rozmowach w ministerstwie 
infrastruktury wygl¹da na to, ¿e nie ma 
szans, aby pieni¹dze te dotar³y w 2010 r. 
Dokumentacja soleckiego projektu jest ju¿ 
na ukoñczeniu i gdybyœmy chcieli 
rozpocz¹æ budowê z w³asnych œrodków, 
nale¿a³oby na ten cel wzi¹æ kredyt, co 
stanowi zawsze wiêksze obci¹¿enie dla 
gminy. - Jak zakoñcz¹ siê rozmowy            
z urzêdem marsza³kowskim w sprawie 
wczeœniejszego finansowania naszej 
czêœci projektu BiT City zobaczymy - 
doda³ burmistrz.

Z  innych spraw poruszonych               
w sprawozdaniu, A. Nawrocki mówi³        

o przygotowaniach do tworzenia szko³y 
muzycznej, wyborze dyrektora placówki, 
przebiegu rekrutacji. Okres pierwszego 
p ó ³ r o c z a  t o  t a k ¿ e  s p o r o  z a d a ñ  
wynikaj¹cych z odbywaj¹cych siê walnych 
zgromadzeñ spó³ek, w których udzia³y ma 
tak¿e nasza gmina. W maju i czerwcu 
odby³y siê zebrania osiedlowe, podczas 
których mieszkañcy sygnalizowali 
problemy na swoich osiedlach. Burmistrz 
zaznaczy³, ¿e oczekiwania znacznie 
przekraczaj¹ mo¿liwoœci bud¿etowe 
gminy. W wiêkszoœci zg³aszane sprawy 
dotycz¹ rozwi¹zywania spraw konkretnej 
ulicy, czy osiedla, rzadziej ca³ego miasta. 
Najwiêkszy problem istnieje na ul. 
Robotniczej, a gmina nie mo¿e wiele 
pomóc mieszkañcom, gdy¿ najwiêcej do 
powiedzenia ma syndyk KZNS-ów, który 
zarz¹dza maj¹tkiem po by³ych zak³adach, 
w tym tak¿e gruntami i budynkami 
mieszkalnymi.

Boles³aw Boczkaja, przewodnicz¹cy 
rady pyta³, czy brak mo¿liwoœci zamiany 
budynków szkolnych ze starostwem 
uniemo¿liwi funkcjonowanie szko³y 
muzycznej? Teresa Substyk, zastêpca 
burmistrza poinformowa³a, ¿e we 
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Pieni¹dze na szko³ê
Zakoñczy³y siê zajêcia z uczniami 

prowadzone w ramach projektu „Szko³a 
równych szans” finansowanych ze 
œrodków Europejskiego Funduszu 

Spo³ecznego. 29 czerwca w urzêdzie 
miasta na spotkaniu podsumowuj¹cym 
spotkali siê nauczyciele prowadz¹cy 
zajêcia ,  koordynatorzy i  osoby 
zarz¹dzaj¹ce projektem. Z przekazanych 
przez Barbarê Bia³kowsk¹, kierownika 
projektu, informacji wynika, i¿ zosta³y 
spe³nione za³o¿enia projektu, gdy¿         
W zajêciach uczestniczy³a zak³adana 
liczba uczniów.

Wartoœæ projektu wynios³a prawie 
550 tys. z³, a w okresie od 1 wrzeœnia 2008 

Równe
szanse
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Je¿eli wszystko pójdzie zgodnie            
z planem, w listopadzie br. zakoñcz¹ siê 
prace modernizacyjne kanalizacj i  
deszczowej i sanitarnej w ul. Bydgoskiej. 
Inwestycja ta wymusi³a zmianê organizacji 
ruchu, o której ju¿ pisaliœmy. Poniewa¿ 

zdarza siê, ¿e kierowcy jeszcze je¿d¿¹ „na 
pamiêæ” nie zwracaj¹c uwagi na znaki, 
mo¿e  to  doprowadz iæ  nawet  do  
powa¿niejszych kolizji. Jak zatem nale¿y 
jeŸdziæ w rejonie ulic: ¯eglarskiej, 
Bydgoskiej, Œw. Stanis³awa, Pl. Jana Paw³a 
II, Wolnoœci i U³añskiej aby nie 
spowodowaæ wypadku i byæ w zgodzie       
z przepisami? Na za³¹czonej mapce 
strza³kami zaznaczyliœmy w³aœciwy 
kierunek ruchu. I tak, ul. Koœciuszki jest 

dwukierunkowa, to samo dotyczy Œw. 
Stanis³awa, pó³nocnej czêœci Pl. Jana 
Paw³a II i odcinka jezdni ul. Wolnoœci od 
ul. U³añskiej do rynku. Poruszajmy siê 
zatem prawym pasem, a nie jak dot¹d 
oboma. Zje¿d¿aj¹c z Pl. Jana Paw³a II 
(kieruj¹c siê w ul. Koœciuszki) ustawiajmy 
siê równie¿ po prawej stronie jezdni, aby 
nie jechaæ pod pr¹d. Dlatego uczulamy  
k i e r o w c y  z w r a c a j c i e  u w a g ê  n a  
oznakowanie! 

Uwaga
na znaki!

W skrócie

Zmiana PKD
1 stycznia 2008 r. wesz³o w ¿ycie 

rozporz¹dzenie  Rady Ministrów w sprawie 
PKD (Dz. U. Nr 251, poz. 1885 
wprowadzaj¹ce now¹ klasyfikacjê, zwan¹ 
PKD-2007). Dotychczas obowi¹zuj¹ca 
klasyfikacja PKD-2004 bêdzie stosowana 
do 31 grudnia 2009 r. Przeklasyfikowania 
dzia³alnoœci podmiotów ju¿ istniej¹cych 
nale¿y dokonaæ zatem do koñca 2009 r.    
W tym celu przedsiêbiorca powinien 
przyjœæ do urzêdu i z³o¿yæ stosowne 
dokumenty. Szczegó³owe informacje 
mo¿na uzyskaæ dzwoni¹c pod numer tel. 
052 387 01 35.

Jubileuszowy piknik
Przy³ubie, wieœ nale¿¹ca do gminy 

Solec Kujawski, obchodzi w tym roku 
wspania³y jubileusz. 650 lat temu król 
Kazimierz Wielki wyda³ przywilej, na 
którego mocy Stanis³aw Kiwalicz móg³ 
zorganizowaæ wieœ na zasadach prawa 
niemieckiego. Z dokumentu tego wynika 

jednak, i¿ Przy³ubie ju¿ wtedy istnia³o         
i by³o zorganizowane na zwyczajowych 
zasadach prawa polskiego. Jednak 
przywilej  królewski by³  wa¿nym 
momentem w dziejach wsi, dlatego so³tys, 
rada so³ecka, ko³o gospodyñ postanowili 
uczciæ  jubi leusz organizuj¹c dla  
mieszkañców piknik. Na spotkanie pod 
dêbem przybyli burmistrz, przewodnicz¹cy 
rady, radni, so³tysi z innych soleckich 
so³ectw. By³y gratulacje, kilka s³ów            
o historii Przy³ubia, a póŸniej poczêstunek   
i zabawa taneczna. Do tañca przygrywa³ 
sam so³tys Jan Ostrowski, wykonuj¹c wiele 
znanych przebojów.

Przekazana kronika
Anna Kuligowska - Czapczyñska 

razem z Romanem Zakrzewskim 

przekazali soleckiemu muzeum dwa tomy 
kroniki Stronnictwa Demokratycznego,     
w której opisano historiê tej organizacji     
w naszym mieœcie w latach 1945 - 1987. Tê 
bogato ilustrowan¹ kronikê prowadzi³ 
Zbigniew Zboiñski.  Cieszê siê, ¿e kronika 
znalaz³a siê we w³aœciwym miejscu. Mam 
nadziejê, ¿e mieszkañcy, którzy maj¹        
w domu kroniki innych organizacji tak¿e je 
przeka¿¹  mówi³ R. Zakrzewski podczas 
spotkania w muzeum. Do apelu do³¹cza siê 

tak¿e Rafa³ Kubiak, dyrektor placówki. Jak 
poinformowa³, w zbiorach s¹ ju¿ kroniki 
Zwi¹zku Bojowników o Wolnoœæ               
i Demokracjê przekazan¹ przez soleckie 
ko³o Zwi¹zku Kombatantów RP i By³ych 
WiêŸniów Politycznych, Gminnej 
Spó³dzielni, przekazan¹ przez Marka 
Substyka oraz Zjednoczonego Stronnictwa 
Ludowego z archiwum urzêdu miasta.

Po egzaminach
Znamy ju¿ wyniki egzaminów dla klas 

s z ó s t y c h  s z k ó ³  p o d s t a w o w y c h                     
i koñcz¹cych edukacjê gimnazjaln¹. 
Uczniowie klas VI Szko³y Podstawowej nr 
1 uzyskali œredni¹ 20,82 pkt, a Szko³y 
Podstawowej nr 4 - 23,09 pkt., œrednia      
w gminie 21,95 pkt. W wypadku 
gimnazjalistów œrednie by³y nastêpuj¹ce: 
G i m n a z j u m  n r  1  2 8 , 8 1  ( c z ê œ æ  
h u m a n i s t y c z n a )  i  2 1 , 3 9  ( c z ê œ æ  
matematyczno - przyrodnicza) oraz 
Gimnazjum nr 2 - 29,26 pkt. (czêœæ 
humanistyczna) i 21,5 pkt. (czêœæ 
matematyczno - przyrodnicza). Œrednia 
gminna wynios³a odpowiednio 29,04 pkt. 
(czêœæ humanistyczna) i 21,44 pkt. (czêœæ 
matematyczno - przyrodnicza). W grupie 
szóstoklasistów maksymalny wynik to 38 
pkt (SP 1) i 37 pkt (SP 4). W gimnazjach 
natomiast najlepszy wynik w czêœci 
humanistycznej to 47 pkt (GP 2) i 45 pkt. 
(GP 1) oraz w czêœci matematyczno  
przyrodniczej 46 pkt. (GP 2) i 45 pkt.      
(GP 1).

Serdeczne podziêkowania
Wszystkim Sympatykom i Sponsorom 

za pomoc, ¿yczliwoœæ, ofiarnoœæ                
i szczodroœæ okazan¹ w roku szkolnym 
2 0 0 8 / 2 0 0 9  s ³ o w a  w d z i ê c z n o œ c i                   
i najserdeczniejsze podziêkowania 
sk³adaj¹ uczniowie, nauczyciele i dyrekcja 
Gimnazjum Publicznego nr 2 w Solcu 
Kujawskim.
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w s z y s t k i c h  g m i n n y c h  s z k o ³ a c h  
s p r a w d z o n o  m o ¿ l i w o œ c i  
wygospodarowania pomieszczeñ na 
potrzeby szko³y muzycznej i ustalono, i¿ 
do czasu oddania nowej szko³y na Osiedlu 
Toruñskim, szko³a muzyczna bêdzie 
dzia³aæ w Gimnazjum Publicznym nr 2.

Omawiaj¹c zmiany bud¿etowe Barbara 
K a c z m a r e k ,  s k a r b n i k  g m i n y  
poinformowa³a, ¿e najistotniejsz¹ zmian¹ 
jest przyjêcie do bud¿etu kwoty 807 tys. z³, 
na dofinansowanie projektu budowy 
basenu. Poniewa¿ inwestycja ta, jest ju¿ 
dawno rozliczona, pieni¹dze bêd¹ 
przeznaczone na inne cele, 200 tys. z³ - na 
uruchomienie  szko³y muzycznej ,  
pozos ta ³e  600  tys .  na  pokryc ie  
zmniejszenia dochodów z tytu³u sprzeda¿y 
mienia, poniewa¿ tempo ich realizacji jest 
niskie. Pozosta³e zmiany w bud¿ecie s¹ 
niewielkie. Radni przyjêli uchwa³ê 
k o r y g u j ¹ c ¹  b u d ¿ e t  w  k s z t a ³ c i e  
zaproponowanym przez burmistrza.

Kolejna uchwa³a dotyczy³a sposobu 
f inansowania  szko³y na Osiedlu 
Toruñskim.  Zaplanowane na ten cel 18 
mln z³. chcemy uzyskaæ poprzez sprzeda¿ 
wierzytelnoœci. Polega to na tym, ¿e gmina 
podpisze trójstronn¹ umowê z bankiem      
i wykonawc¹. Wykonawca zgodzi siê na 
sfinansowanie inwestycji, a powsta³a w ten 
sposób wierzytelnoœæ wykupi w ca³oœci 
bank. Wierzytelnoœæ tê gmina bêdzie 
wykupywaæ od banku przez 15 lat na 
warunkach zapisanych w umowie              
z bankiem - wyjaœni³a B. Kaczmarek. 
O d p o w i a d a j ¹ c  n a  p y t a n i e  
przewodnicz¹cego rady, B. Kaczmarek 
oznajmi³a, ¿e nie powinno byæ k³opotu      
z takim sposobem sfinansowania budowy 
szko³y, poniewa¿ przynajmniej trzy banki 
posiadaj¹ tego typu produkt w swojej 
ofercie.

Do 2000 r. do Polski powróci³o 2,3tys. 
rodzin zza wschodniej granicy, od 2001 r. 
kolejne 2 tys. ile repatriantów przyjedzie 
do kraju w tym roku i w latach nastêpnych, 
zale¿y miedzy innymi od gmin, które 

Dokoñczenie ze str. 1 poprzez uchwa³ê rady miejskiej wyra¿¹ 
chêæ przyjêcia rodaków. Uchwa³a taka 
zosta³a podjêta. Jej zapisy gwarantuj¹, ¿e 
n a s z a  g m i n a  z a p e w n i  r o d z i n i e  
repatriantów lokal mieszkalny z zasobów 
komunalnych na warunkach umowy najmu 
na czas nieokreœlony, nadaj¹cej najemcom 
tytu³ prawny do lokalu; udzieli pomocy     
w realizacji zawodowej, a tak¿e umo¿liwi 
podjêcie nauki dzieciom. Ponadto, gmina 
udzieli wsparcia socjalnego tj m.in. 
œwiadczeñ rodzinnych, œwiadczeñ              
z zakresu pomocy spo³ecznej w tym 
zasi³ków pieniê¿nych i pomocy rzeczowej; 
pomocy w ponoszeniu kosztów utrzymania 
mieszkania. Œrodki na ten cel bêd¹ 
pochodziæ z dotacji z bud¿etu pañstwa 
przyznanej  gminie na podstawie 
porozumienia z wojewod¹. Wysokoœæ 
dotacji, zgodnie z ustaw¹ o repatriacji nie 
mo¿e przekroczyæ 170 tys. z³. Rodzina, 
która chcia³aby zamieszkaæ w Solcu liczy 
cztery osoby. Oboje rodzice maj¹ wy¿sze 
wykszta³cenie. Jedno z ma³¿onków 
rolnicze, drugie jest psychologiem.  Czy 
ostatecznie w Solcu zamieszka rodzina, 
która wybra³a nasze miasto dziœ nie wiemy, 
gdy¿ decyzjê podejmuj¹ w³adze centralne, 
n ie  mnie j  powinniœmy czuæ  s iê                   
w obowi¹zku do pomocy naszym rodakom, 
którzy sami, albo ich przodkowie wiele 
wycierpieli, trac¹c czêsto dorobek ca³ego 
¿ycia i chc¹ wróciæ do ojczyzny  
przekonywa³ burmistrz. Rada uchwa³ê 
podjê³a.

Kolejne uchwa³y podjêto w sprawach, 
które wprowadzono do porz¹dku obrad na 
pocz¹tku sesji. Pierwsza dotyczy³a 
z a t w i e r d z e n i a  d o  r e a l i z a c j i  
miêdzygminnego projektu „Przedszkolaki 
z naszej paki” realizowanego przez gminê 
So lec  Ku jawsk i  w  pa r tne r s twie                   
z  s z e œ c i o m a  g m i n a m i  p o w i a t u  
bydgoskiego: Bia³ymi B³otami, D¹brow¹ 
Che³miñsk¹, Dobrczem, Koronowem, 
Now¹ Wsi¹ Wielk¹, Sicienkiem. Projekt 
finansowany jest ze œrodków Programu 
Operacyjnego Kapita³ Ludzki priorytet IX - 
Rozwój wykszta³cenia i kompetencji        
w  r e g i o n a c h ,  d z i a ³ a n i e  9 . 1  -  

Wyrównywanie szans edukacyjnych         
i zapewnienie wysokiej jakoœci us³ug 
edukacyjnych œwiadczonych w systemie 
o œ w i a t y ,  p o d d z i a ³ a n i e  9 . 1 . 1  -  
Zmniejszanie nierównoœci w stopniu 
upowszechniania edukacji przedszkolnej. 
Bud¿e t  p ro j ek tu ,  k tó ry  bêdz ie  
realizowany od 1 lipca br. do 28 wrzeœnia 
2012 r., wynosi 2,79 mln z³. Nastêpnie 
radni zag³osowali przeciwko utworzeniu 
funduszu so³eckiego. Ustawa reguluj¹ca 
tê kwestiê nak³ada obowi¹zek podjêcia 
uchwa³y o tworzeniu, b¹dŸ nie funduszu 
so³eckiego. Burmistrz zaproponowa³, aby 
w 2010 r. takiego funduszu nie tworzyæ:   
- Kwoty zagwarantowane dla so³ectw 
by³yby niewielkie, mo¿na je wydawaæ na 
œciœle okreœlone cele, a wnioski dotycz¹ce 
przedsiêwziêæ realizowanych w ramach 
funduszu ka¿dorazowo musi uchwaliæ 
wiejskie zebranie. Stanowisko burmistrza 
poparli równie¿ so³tysi obecni na sesji, 
uznaj¹c, ¿e obecny sposób finansowania 
dzia³alnoœci so³ectw jest dobry. Ponadto 
r a d a  p o z y t y w n i e  z a o p i n i o w a ³ a  
proponowane zmiany w strukturze 
organizacyjnej  szpi ta la  im.  dr .                 
E. Warmiñskiego w Bydgoszczy 
polegaj¹ce na zlikwidowaniu pracowni 
EKG. Jak zapewnia³ w piœmie prezydent 
Bydgoszczy, osoby korzystaj¹ce z us³ug 
pracowni bêd¹ mia³y zapewnione 
nieprzerwane korzystanie z tych us³ug 
oraz nie nast¹pi istotne ograniczenie ich 
dostêpnoœci, warunków i jakoœci.

Interpelacje i wnioski z³o¿one 
podczas tej sesji przez radnych dotyczy³y 
zasygnalizowania policji, aby czêœciej 
k o n t r o l o w a ³ a  p r z e s t r z e g a n i e  
ograniczenia prêdkoœci na ul. Kujawskiej, 
a tak¿e przeznaczenia w bud¿ecie 
œrodków na przeprowadzenie szkoleñ      
z udzielania pierwszej pomocy (Alina 
Faleñczyk) oraz istotnego ograniczenia 
prêdkoœci na ul. ̄ eglarskiej pe³ni¹cej rolê 
d e p t a k u  ( M a c i e j  K u l i g o w s k i ) .  
Odpowiadaj¹c na pytania burmistrz 
poinformowa³, ¿e gmina wyst¹pi do 
policji o kontrole na ul. Kujawskiej, a na 
przysz³y rok szkolny planowane jest 
wprowadzenie zajêæ z zakresu udzielania 
pierwszej pomocy. Trudniej bêdzie         
w wypadku dalszego ograniczania 
prêdkoœci na ul. ¯eglarskiej. Sugestia ta 
zostanie przekazana zarz¹dowi dróg 
wojewódzkich, ale nie wiadomo jakie 
zapadn¹ ostateczne decyzje. Burmistrz 
m ó w i ³  r ó w n i e ¿  o  p l a n o w a n e j                   
w przysz³oœci budowie chodnika 
równolegle do ul. ¯eglarskiej, ale zanim 
to nast¹pi, gmina musi przej¹æ czêœæ 
znajduj¹cych siê w tym rejonie terenów.

Tak bêdzie wygl¹da³ budynek 
szko³y na Osiedlu Toruñskim. 
Planuje siê, ¿e we wrzeœniu 2010 r. 
u c z n i o w i e  Z e s p o ³ u  S z k ó ³  
rozpoczn¹ naukê w nowej szkole. 
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Zakoñczy³ siê rok szkolny, pora na podsumowania. W ka¿dej szkole 
jest grupa uczniów, którzy osi¹gnêli bardzo dobre wyniki w nauce oraz 
zachowywali siê wzorowo lub bardzo dobrze. Odpowiednio wysoka 
œrednia ocen (min. 4,75) i zachowanie sprawi³y, ¿e ca³kiem spora grupa 
otrzyma³a œwiadectwa z wyró¿nieniem. Gratulujemy! Poni¿ej lista 
wyró¿nionych, w nawiasach œrednia ocen.

SZKO£A   PODSTAWOWA   NR 1
kl. IVA: Dorota Szmigiel (5,3), 

Wiktoria Jaracz (5,3), Oliwia Antoszak 
(5,1), Oliwia Gralewska (5,0), Bartosz 
Markiewicz (5,0), Wiktoria Walichniewicz 
(5,0), Kamila Nowakowska (4,9); kl. IV B: 
Paulina Downar (5,3), Mateusz Gadkowski 
(5,3), Katarzyna Raszkowska (5,2), 
Katarzyna Skorek (5,2), Michalina 
Spiczonek (5,1), Paulina Cho³uj (5,0), 
Adrian Kubiczek (5,0); kl. V A: Ró¿a 
Musialik (5,1), Ma³gorzata Kolasiñska 
(4,9), Aleksandra Wawrzyniak (4,8); kl. V 
B: Marlena Kwasik (5,1), Natalia Szulc 
(4,9), Daria Kuczek (4,8); kl VI A: Monika 
D¹browska (5,0), Natalia Grabska (5,0), 
Dominika KuŸnicka (5,0), Adrianna 
Markiewicz (5,0), Martyna Wiemann (4,9), 
Ariel Chrzaniecki (4,8), Anna Kurasiak 
(4,8), Anna Pniewska (4,8); kl VI B: 
Magdalena Zaj¹c (5,8), Agata Torzewska 
(5,4), Adam Owsiñski (5,3), Adrianna 
Tomaœko (5,1), Filip Koncewicz (5,1), 
Jakub Klimczak (5,1), Aleksandra 
Rumiñska (4,8), Hanna Konopa (4,8); kl. 
VI C: Paulina Szewczyk (5,1), Daria 
Weso³owska (5,0), Weronika Sól (4,8), 
Sylwester Tomella (4,8).

GIMNAZJUM   PUBLICZNE   NR 1
kl. I á: Przemys³aw Andrzejewski (5,0), 

Karolina Bojakowska (4,8), Mateusz 
Kuku³ka (4,8); kl.I â: Daria Michalkiewicz 
(4,8); kl. I ã: Sylwia Szarmach (5,3), Daria 
Wolniak (5,2); kl. II á: Paulina Szymczak 

(5,3), Aleksandra Jaworska (5,2), Krystyna 
Kolasiñska (5,1), Izabela Œwi¹tek (5,1), 
Wojciech Skorek (5,0), Katarzyna B³och 
(4,8), Bartosz Ró¿ewski (4,8); kl. II â: Ewa 
Konopa (5,3), Patryk Banasiak (5,2), 
Miko³aj Delik (5,2), Magdalena Stefañska 
(5,1), Oktawia Ciesielska (5,0), Natalia 
M a r k i e w i c z  ( 5 , 0 ) ,  M a g d a l e n a  
Sobiechowska (5,0); kl. II ã: Justyna 
Kamiñska (4,8); kl. III á: Adrianna 
Jakubiec (5,3), Sara Podgórska (5,2), Marta 
Smoliñska (5,2), Emilia Korpus (5,1), 
Wojciech Gêszczak (5,1), Paulina 
Kowalska (4,9), Aleksandra Rogowska 
(4,9), Roksana Ko³odziejska (4,9); kl. III â: 
A g a t a  S z e f k e  ( 5 , 2 ) ,  A g n i e s z k a  
Musia³owska (5,2), Monika Musia³owska 
(5,0), Kamila Korolczuk (4,9), Aleksandra 
Rolnicka (4,9), Aleksandra Wydrzyñska 
(4,9).

SZKO£A   PODSTAWOWA   NR 4
kl IV A: Maciej Ró¿añski (5,1), Adrian 

Dudziñski (5,0), Joanna Kubas (4,9), 
Oliwia Fabiszak (4,8), Mateusz Kalota 
(4,8), Micha³ Kot³owski (4,8), Sara 
Lewandowska (4,8), Axel Marciniak (4,8), 
Angelika P¹czek (4,8), Maciej ̄ urek (4,8); 
kl IV B: Aleksandra Jurek (5,1), Michalina 
Otlewska (5,0), Aleksandra Widomska 
(5,0), Kamila Gapiñska (4,8), Marcelina 
Iwañska (4,8), Justyna Panfil (4,8); kl. IV 
C: Natalia Kufel (5,1), Angelika 
Lewandowska  (5 ,1 ) ,  Magda lena  
£awnikowska (5,0), Dawid Butrykowski 
(4,8); kl. IV D: Paulina Boruczkowska 
(5,4), Agnieszka Jab³oñska (5,2), Jolanta 
Gabrychowicz (5,0), Hanna Sarnecka 
(5,0), Marta Zawiœlak (5,0), Michalina 
Gacka (4,9), Filip Sagan (4,9), Karolina 
Wiecha (4,9), Jacek Kotra (4,9), Maciej 
Zboiñski (4,8), Julia Durda (4,8); kl. V A: 
Katarzyna Kowalska (5, 36), Angelika 
Roszak (5,18), Weronika Kubicka (5,09), 
Aleksandra Staszak (5,09); kl. V B: 
Bartosz Gawrych (5,2), Laura Noskowiak 
(5,2), Jakub Brzeziñski (5,1), Martyna 
G³owacka (5,1), Gabriel Szubski (5,1), 
Eryk Lewandowski (5,0), Jagoda Drwal 
(4,9), Patrycja Szumann (4,8); kl. V C: 
Aneta Prusik (5,27), Pamela Viola (5,18), 
Karolina Wiœniewska (5,0), Kacper 
Siemianowski (4,9); kl. V D: Adrianna 
Domañska (5,27), Aurelia Wojtalewicz 
(5,18), Karol £ukanowski (5,09), Anna 
Zielak (5,09), Karina ¯ubkowska (5,0), 
Dawid Cichowicz (4,9), Wiktor Grudzina 
(4,9), Daria Roliñska (4,9), Oliwia Sternal 
(4,9), Aleksandra Zakórzewska (4,9); kl. 
VI A: Patryk Cymermann (5,2), Erika 
Silvanoviæ (5,2), Karolina Roszak (5,1), 
Paulina Owieœna (5,0); kl. VI B: 
Aleksandra Kordus (5,18), Natalia Konopa 
(5,0); kl. VI C: Dominika Mruk (4,82), 
Sara Rulnicka (4,82),  Katarzyna 
Wojciechowska (4,82); kl. VI D: Jakub 
Wróbel (5,73), Micha³ Sobieralski  (5,55), 
Monika Jab³oñska (5,27), Monika Kotlêga 
(5,18), Iga Kie³czewska (5,0), Natalia 
Poraziñska (5,0), Paulina Bretes (4,91), 
Karolina Daniel (4,91), Dawid Kruszyñski 
(4,91), Cezary Mazur (4,82), Andrzej 
Sobieralski (4,82); kl. VI E: Zofia 
Domanowska (5,3), Agnieszka Chomska 
(5,2), Mateusz Rojewski (5,2), Agnieszka 
Bojakowska (5,1), Kinga Kubacka (5,1), 
Dawid Skrzypiñski (5,1), Natalia 
Wiœniewska (5,1), Kinga Boczkaja (4,9), 
Adrianna Kujawiñska (4,9), Pawe³ 
Malinowski (4,9), Aleksandra Ró¿añska 
(4,9), Krzysztof Siedlecki (4,9), Dagna 
Kuczkowska (4,75), Ma³gorzata Man 
(4,75).

GIMNAZJUM   PUBLICZNE   NR 2
kl. I A: Bart³omiej Kowalewski (5, 23), 

Kamila Cichowicz (5,15), Aleksandra 
Doligalska (5,15), Maria Szo³a (5,0), 
Marta Stolarczyk (4,92), Joanna Szynicka 
(4,85), Klaudia Kowalewska (4,77), 
Izabela Stêpkowska (4,77); kl. I B: 

Bardzo dobrze siê uczyli
i zachowywali
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Karolina Kalota (5,0), Kinga Kot³owska 
(4,76); kl. I C: Magdalena Samsel (5,0); kl. 
I D: Julia Jocz (5,38), Adrianna Kunc 
(5,23), Sebastian Mróz (5,08), Dominika 
Hapka (5,0), Damian Dudziñski (4,92), 
Julia Rozwodowska (4,92), Adrianna 
KuŸniewska (4,77), Anna Puzio (4, 77); kl. 
I E: Julia Suska (4,77); kl. II A: Adam 
Chrostowski (4,86); kl. II C: Filip 
Barnigiel (5,3), Paulina Zió³kowska (5,26), 
Micha³ Banach (5,2), Angelika Biernat 
(5,2), Joanna Kmieæ (5,2), Katarzyna 
Makowiecka (5,0), Karolina Sowiñska 
(5,0), Mateusz Dec (4,86), Jakub Lula 
(4,8), Patrycja Wiœniewska (4,8); kl. II D: 
Monika Tarczewska (5,36), Wiktoria 
Sieracka (5,14), Katarzyna Polatowska 
(5,0), Monika Graczyk (4,93), Dominika 
Wojtasik (4,93), Synthia Czapla (4,86), 
Weronika JóŸwiakowska (4,86), Hanna 
Ochocka (4,86), Monika Siwek (4,86), 
Joanna Jarmo³owicz (4,79), Aleksandra 
Siemianowska (4,79); kl. II E: Damian 
Sobieralski (5,28); kl. III A: Emanuela 
Porêbska (5,47), Natalia Dolna (5,33), 
Natalia Gorczewska (5,13), Jagoda 
Sowiñska (5,0), Magdalena Wiœniewska 
(5,0), Kinga Grudziñska (4,93), Kacper 
Bugajski (4,81); kl. III B: Agnieszka Man 
(5,27), Monika Ka³dowska (5,2), Karolina 
Peresiak (5,0), Dagmara Zieliñska (4,87), 
Adrianna Kamrowska (4,8), Monika 
Sza³apska (4,8); kl. III C: Marta 
Sobieralska (5,53), Przemys³aw Galek 
(5,4), Sylwia Piotrowicz (5,33), Dominika 
Ko¿yczak (5,33), Natalia Kopka (5,33), 
Aleksandra Kacperek (5,33), Adrianna 
Szczygielska (5,27), Sandra Orlikowska 
(5,27), Eliza Kruszyñska (5,2), Aleksandra 
Jeliñska (5,2), Weronika Grudzina (5,07), 
£ukasz Czajkowski (5,07), Agnieszka 
Urbanowicz (5,0), Natalia Kacprzak (5,0), 
Krzysztof Bojakowski (4,93), Robert 
Urbanowicz (4,87), Krystian Faleñczyk 
(4,87), Agnieszka Gapiñska (4,8), Tomasz 
Lewandowsk i  (4 ,8 ) ,  A leksandra  
Szczêœniak (4,78); kl. III D: Monika Jonak 
(5,0); kl. III F: Szymon Winiecki (5,14).

Stowarzyszenie Biegiem przez Polskê 
ju¿ po raz drugi postanowi³o zorganizowaæ 
akcjê charytatywn¹, której celem bêdzie 
zbiórka pieniêdzy na rehabilitacjê 
niepe³nosprawnego dziecka. W tym roku 
bieg postanowiono zorganizowaæ ze 
Wschodu na Zachód dla Elizki 
Zalewskiej. Dziewczynka cierpi na Zespó³ 
Larsena, którego konsekwencj¹ jest 
wiotkoœæ wi¹zad³owa, a w jej wyniku 
zwichniêcia wszystkich stawów koñczyn 
dolnych. Elizka ma ju¿ za sob¹ 10 operacji 
koñczyn dolnych, jest pod sta³¹ opiek¹ 
specjalistów z dziedziny ortopedii              
i rehabilitacji, jednak jest dzieckiem 
pogodnym i weso³ym, a uœmiech nie znika 
jej z twarzy. Elizka dzielnie walczy             
z chorob¹ uczestnicz¹c na obozach 
rehabilitacyjnych, by pokazaæ, ¿e ona te¿ 
bêdzie biegaæ z innymi dzieæmi. W celu 
ukazania jej ci¹g³ego zmagania z chorob¹ 
trasê zaplanowano z Terespola do 
Zgorzelca w dniach 1-16 lipca 2009r., by 
biegacze mogli walczyæ tak jak ona, 
pokonuj¹c dystans ponad 800 km, a tym 
samym zbieraj¹c fundusze na jej 
rehabilitacjê. 

Biegacze zamierzaj¹ przez 16 dni bez 
wzglêdu na pogodê pokonywaæ ponad 50 
km dziennie. Podczas ca³ej akcji na 
s t r o n i e  s t o w a r z y s z e n i a  b ê d z i e  
zamieszczona interaktywna mapa, na 
której widoczna bêdzie trasa biegu           
i biegacze oraz bêdzie prowadzony blog. 
Cel jest jeden - by jak najwiêcej osób 
dowiedzia³o siê o akcji i wp³aci³o 
przys³owiow¹ „z³otówkê” na konto 
dziewczynki: Fundacja Przyjació³ Dzieci 
ARIADNA, 04-244 Warszawa ul. 
Lakowa 1, tel. (0-22) 612-01-14 
www.ariadna.neostrada.pl   KRS 
0 0 0 0 1 1 3 8 7 2 ,  P E K A O  S . A .                      
X O/Warszawa, nr 34 1240 1095 1111 
0000 0337 0135, (tytu³  rehab. 104).

W i ê c e j  i n f o r m a c j i  n a  
www.biegiemprzezpolske.pl. 

Biegiem
przez Polskê

Dokoñczenie ze str. 1

r. do 31 maja 2009 r. przeprowadzono 
s z e r e g  r ó ¿ n y c h  z a j ê æ  m . i n .  
specjal is tycznych ( logopedyczne,  
d o g o t e r a p i a ) ,  d y d a k t y c z n o  -  

wyrównawczych, z zakresu kompetencji 
kluczowych (przyrodnicze, matematyczne, 

jêzyki obce), a tak¿e z zakresu opieki 
pedagogiczno  psychologicznej. Na 
zakoñczenie przeprowadzono ankietê      
z nauczycielami, rodzicami i uczniami. 
Wynika z nich, i¿ zdaniem zdecydowanej 
wiêkszoœci nauczycieli (80 proc.) zajêcia 
cieszy³y siê zainteresowaniem uczniów, 
zwiêkszy³a siê dostêpnoœæ us³ug 
edukacyjnych. Z kolei wed³ug rodziców 
zajêcia dzieciom siê podoba³y oraz uznali, 
¿e zdoby³y w trakcie trwania projektu 
dodatkow¹ wiedzê. Sami uczniowie 
bior¹cy udzia³ w zajêciach uznali, ¿e 
chodzi³y na zajêcia wyrównawcze bo je 
lubi¹ (50 proc. odpowiedzi), natomiast 85 
proc. lubi³o uczêszczaæ na zajêcia 
nastawione na rozwój kompetencji 
k l u c z o w y c h .  P r a w i e  6 0  p r o c .  
ankietowanych stwierdzi³o, ¿e dziêki 
zajêciom wyrównawczym dostaje lepsze 
oceny ,  na tomias t  na  za j êc i ach  
kluczowych prawie 80 proc. dzieci naby³o 
nowe wiadomoœci i umiejêtnoœci, a 58 
proc. z nich zmusi³y do aktywnej pracy. 
Zarówno nauczyciele, rodzice, jak            
i  uczniowie uznali  zgodnie,  ¿e                 
w kolejnych latach zajêcia powinny byæ 
kontynuowane.

Spotkania koñcz¹ce projekt odby³y siê 
te¿ w szko³ach i oœrodku pomocy 
spo³ecznej. Tam wszyscy uczniowie 
otrzymali upominki, a najaktywniejsi 
uczestnicy zajêæ  nagrody.

Równe
szanse
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Soleckie Centrum Kultury

Podopieczni Miejsko - Gminnego 
Oœrodka Pomocy Spo³ecznej mog¹ 
przychodziæ po produkty ¿ywnoœciowe 
wydawane w oœrodku. Od 6 lipca - mleko 
UHT 3,2%, a od 20 lipca br. bêdzie 
wydawany krupnik. Produkty odbieraæ 
mo¿na w godzinach pracy MGOPS. 
Wydawanie potrwa do wyczerpania 
zmagazynowanej ¿ywnoœci. Pomoc ta 
przys ³uguje  wy³¹cznie  rodzinom 
korzystaj¹cym ze œwiadczeñ pomocy 
spo ³eczne j  zgodnie  z  k ry te r ium 
dochodowym.

¯ywnoœæ
w MGOPS

Jak co roku, tak¿e i w tym do Solca 
przyjechali seniorzy z wielu miast naszego 
regionu, aby wzi¹æ udzia³ w imprezie 
„¯ó³ty jesienny list”. Sala Soleckiego 
Centrum Kultury by³a wype³niona po 
brzegi. To wspaniale widzieæ tak radosn¹     
i rozbawion¹ publicznoœæ, dodajmy 
wyj¹tkowo uzdolnion¹.

Prezentacje klubów seniora by³y 
przyjmowane gromkimi brawami.  
Niektórych rozweseli³y, innych widzów 
wprawia³y w zachwyt, szczególnie, gdy na 
scenie pojawiali siê ich ulubieñcy. Wœród 
wielu przeprowadzonych podczas imprezy 
konkursów podoba³ siê konkurs poetycki,  
w którym cz³onkowie klubów seniora 
prezentowali swoje wiersze. Nie zabrak³o 
rywalizacji o tytu³ najbardziej ukwieconej 
przedstawicielki p³ci piêknej. Jak po 
prezentacji orzekli zgodnie cz³onkowie 
komisji konkursowej, mieli naprawdê 
trudny wybór, ale najlepszy móg³ byæ tylko 
reprezentant jednego klubu. Zanim jednak 
scenê opanowali seniorzy wspomagani 
przez pierwszego listonosza RP Krzysztofa 
Filasiñskiego, by³o oficjalne powitanie 
przyby³ych goœci. W imieniu organizatorów 
s³owa powitania przekaza³y Regina 
Osiñska, dyrektor SCK oraz Jadwiga 
Bobanz, prezes Klubu Seniora Szarotka.    
Z kolei wyj¹tkowe „dzieñ dobry” od 
soleckiego samorz¹du wyœpiewa³a Barbara 
Grzona - Górna, sekretarz gminy                  
i wyrecytowa³ Boles³aw Boczkaja, 
przewodnicz¹cy rady miejskiej.

Oprócz strawy duchowej na goœci 
czeka³ poczêstunek, a zwieñczeniem 
spotkania by³a zabawa taneczna. Tu             
i ówdzie ju¿ by³o s³ychaæ g³osy - do 
ponownego zobaczenia, nie tylko w Solcu, 
ale równie¿ innych miastach podczas 
imprez seniorów.

Poczta
seniorów

…swego nie doceniacie. Naszych 
rodzimych artystów amatorów doceni³o      
i zaprosi³o  kierownictwo Kino - Teatru 
Pomorskiego Okrêgu Wojskowego            
w Bydgoszczy. I tak oto w upalne, 
p o p o ³ u d n i e  3 0  c z e r w c a  l i c z n i e  
zgromadzona - mimo burzowej aury - 
publicznoœæ wys³ucha³a piosenek 
traktuj¹cych o mi³oœci. W programie 
zatytu³owanym „W pewien piêkny letni 
w i e c z ó r ”  w y s t ¹ p i l i :  R e n a t a  
Ambryszewska, Barbara Grzona  Górna, 
Bo¿ena Komorowska, Zofia Romanowska, 
Sara Kubacka, Micha³ Malok i £ukasz 

Kowalewski.  Nie zabrak³o m.in.  
przebojów: „Nie ma dzikich pla¿”, 
„Serce”, „Kocha siê raz”, „Pamiêtasz by³a 
jesieñ”, „Na Francuskiej”, „Dzisiaj, jutro 
zawsze”, „Gdybym by³ bogaty”. Ca³oœæ 
prowadzi³ i swego profesjonalnego 
barytonu u¿yczy³ instruktor SCK 
Krzysztof Filasiñski. Wszyscy otrzymali  
zas³u¿one - gromkie  i szczere  brawa, 
domagano siê bisów, komplementowano, 
dopytywano „gdzie mo¿na was jeszcze 
pos³uchaæ” i zapraszano do innych klubów. 
Bydgoskie „tourne” by³o ogromnym 
sukcesem naszych œpiewaj¹cych artystów - 
amatorów i raz jeszcze pokaza³o, ¿e 
osi¹gniêcia artystyczne Soleckiego 
Centrum Kultury, nie tylko na tym polu,     
z pewnoœci¹ warto pokazywaæ w ró¿nych 
œrodowiskach i miejscach, bo po prostu s¹ 
tego warte.

Cudze
chwalicie...

UMAR£   KRÓL
Niech ¿yje... jego muzyka. Fanów zmar³ego 

Michaela Jacksona Soleckie Centrum Kultury 
zaprasza do kawiarni „Astra” na 16 lipca           
o godz. 17.00. Wszyscy, którzy chcieliby raz 
jeszcze spojrzeæ na twórczoœæ Króla Pop'u, 
przypomnieæ sobie kultowe nagrania                 
i fragmenty Jego wystêpów bêd¹ mile widziani. 
Zaproszenie kierowane jest nie tylko do fanów, 
ale tak¿e naœladowców i parodystów. 
Organizatorzy nagrodz¹ tego, kto przyniesie 
najstarsz¹, winylow¹ p³ytê Króla.

UWAGA! TU STRASZY!
Ju¿ od 6 lipca w Soleckim Centrum Kultury  

zrobi siê gwarno, weso³o i kolorowo  
rozpoczyna siê bowiem AKCJA LETNIA. I tak 
na pocz¹tek do 17 lipca na pó³koloniach bawiæ 
bêd¹ siê dzieci spod kurateli Miejsko - 
Gminnego Oœrodka Pomocy Spo³ecznej. Has³o 
tegorocznych pó³kolonii brzmi: „Na europejsk¹ 
nutê - poznajemy kraje Unii Europejskiej”          
i zapowiada siê „odlotowo”. A potem od 21 
lipca  do koñca sierpnia w ka¿dy wtorek             
i czwartek w SCK bêdzie nieŸle straszyæ! 
Pojawi¹ siê duchy, ale o artystycznej 
proweniencji - duchy sztuk wszelakich,             
z których najsilniejszym oka¿e siê zapewne 
duch filmu. „Wakacje z duchami”. Szczególnie, 
¿e pod okiem Rados³awa Osiñskiego film ten 
bêdzie nakrêcony na nowo z udzia³em 
uczestników ferii. Casting ju¿ siê rozpocz¹³.

BILETY   SPRZEDANE
Zapowiedziany na 12 lipca recital EDYTY 

GEPPERT  odbêdzie siê i to przy szczelnie 
wype³nionej Sali. Bilety rozesz³y siê, jak 
przys³owiowe œwie¿e bu³ki. 

Bêdzie
siê dzia³o
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przygotowywa³em opracowanie na 75-
lecie naszego Klubu, mia³em podobny 
dylemat. Do wyboru by³y dwie daty 
powstania Unii: dok³adna  24 sierpnia 
1924 r., i niedok³adna  lipiec 1924 r. 
Pierwsz¹ znalaz³em w sprawozdaniu         
z dzia³alnoœci klubu za rok 1982, drug¹     
w  m a s z y n o p i s i e  h i s t o r i i  U n i i  
przygotowanej przez pana Boles³awa 
Boczkajê w 1974 r. z okazji 50-lecia klubu. 
Wybra³em datê dok³adn¹, gdy¿ pochodzi³a 
z oficjalnego dokumentu klubowego, ale 
tak¿e dlatego, ¿e chcia³em by historia 
klubu zaczyna³a siê od konkretnego dnia,    
a nie od jakiegoœ „lipcowego wieczoru”. 
Dodatkowym argumentem za takim 

wyborem by³ fakt, ¿e obchody 25-lecia 
klubu w 1948 r. zorganizowano na 
pocz¹tku sierpnia. Kilka lat póŸniej 
przekona³em siê, ¿e nie mia³em racji. 

W Dzienniku Bydgoskim z 24 sierpnia 
1924 r. znalaz³em notatkê o meczu z 15 
sierpnia pomiêdzy Uni¹ a Naprzodem 
Bydgoszcz. Sk¹d in¹d wiadomo, ¿e 
pierwsze mecze Unia rozegra³a z innymi 
bydgoskimi dru¿ynami: niemieck¹ 
Sportbruder i polsk¹ Brd¹. Tak wiêc mecz  
z Naprzodem musia³ byæ co najmniej 
trzecim meczem w historii klubu, a to by 
oznacza³o, ¿e pierwsze spotkanie pi³karze 
Unii zagrali najpóŸniej na prze³omie lipca   
i sierpnia. Tak wiêc termin 24 sierpnia, jako 
data powstania klubu zosta³ wykluczony.

Na dodatek w Gazecie Bydgoskiej         
z 1929 r. natkn¹³em siê na informacjê, ¿e 
obchody 5- lec ia  i s tn ienia  k lubu 
zaplanowano na 30 czerwca. Czy¿by wiêc 
nawet nie w lipcu, ale jeszcze miesi¹c 
wczeœniej mia³o miejsce to historyczne 
spotkanie w restauracji Rodewalda? W tej 
chwili nie mo¿na daæ jednoznacznej 
odpowiedzi na to pytanie, ale mam ci¹gle 
nadziejê, ¿e kiedyœ to siê uda.

Niezale¿nie od tego, na pewno w tym 
roku KS Unia obchodzi 85-lecie swego 
istnienia. Z tej okazji od 2 lipca w Muzeum 
Solca im. ksiêcia Przemys³a jest czynna 
wystawa poœwiêcona bogatej historii 
klubu. Ekspozycjê bêdzie mo¿na ogl¹daæ 
do koñca sierpnia. 

Rafa³ Kubiak

Restauracja Rodewalda przy ul. 
Bydgoskiej  miejsce powstania Klubu 
Sportowego Unia. Zdjêcie z lat 30. XX w. 
z Philipp Rudolf, Aus der Geschichte von 
Schulitz und den umliegenden Dorfern, 
Poznañ 1936.

Dokoñczenie ze str. 1

Kiedy dok³adnie 
powsta³ KS Unia?

M³odzi pi³karze z klas I-III Szko³y 
Podstawowej nr 4 walczyli w pó³finale 
wojewódzkim Kujawsko - Pomorskiej 
Ligi Orlika, który odby³ siê 10 czerwca br. 
w Bydgoszczy. Tam rywalem solecczan 
by³y SP nr 4 Inowroc³aw oraz SP nr 5 
Lipno. 

Zawodnicy soleckiej „czwórki” 
zaprezentowali siê na tym turnieju bardzo 
dobrze. Wygrali z SP 4 Inowroc³aw 6:2 
(gole: D.Cegielski  3, I.Jocz  2 oraz W.B¹k  
1) oraz zremisowali z SP 5 Lipno 2:2 
(W.B¹k  2). Niestety, pomimo tych 
wyników, nie uda³o im siê awansowaæ do 
œcis³ego fina³u KPLO, gdy¿ szko³a z Lipna, 
w y g r a ³ a  z  I n o w r o c ³ a w i e m  8 : 1                      
i wyprzedzi³a dru¿ynê SP 4 lepszym 
stosunkiem bramek. 

W soleckim zespole grali: Jakub 
Krystofiñski, Igor Jocz, Wiktor B¹k, 
Krystian Nowacki, Miko³aj Stencel, 

Damian Janiszewski, Bartek Kot³owski, 
Konrad Kury³owicz, Damian Cegielski, 
Franek Domachowski, Hubert Mordacz 
oraz Kamil Zboracki. Trenerem zespo³u 
jest Daniel Gill. 

Wielki fina³ Kujawsko-Pomorskiej Ligi 
Orlika, odby³ siê 16 czerwca br.                 
w Baruchowie, a zwyciê¿y³a w nim SP nr 
15 w Bydgoszczy. Naszym zawodnikom 
przypad³o w ogólnej wojewódzkiej 
klasyfikacji miejsce w przedziale 7-12, co 
jest naprawdê bardzo du¿ym sukcesem, 
zwa¿ywszy na fakt, i¿ do rozgrywek 
przyst¹pi³o ponad 100 szkó³ z ca³ego 
województwa kujawsko -  pomorskiego.

W pó³finale

W pierwszej po³owie czerwca br. we 
w ³ o s k i e j  G e n u i  o d b y ³ y  s i ê                        
V  M i s t r z o s t w a  E u r o p y  
Niepe³nosprawnych w tenisie sto³owym 

Wystartowa³o w nich blisko 300 
zawodniczek i zawodników z 28 krajów. 
J e d n ¹  z  d z i e s i ¹ t k i  n a s z y c h  
reprezentantów by³a solecczanka Dorota 
Buc³aw. Nale¿y zaznaczyæ, i¿ by³a to 
jedyna osoba w polskiej dru¿ynie 
poruszaj¹ca siê na wózku. 

W turnieju Open w swojej pierwszej 
grze Dorota (gra w klasie 2 wózków) 
nieznacznie uleg³a W³oszce F. Cudia 
(klasa 3) 2:3. W rozgrywanym dwa dni 
póŸniej turnieju indywidualnym klasy 2 
Dorota przegra³a swój mecz z Brytyjk¹ C. 
Mitton 2:3, choæ by³a szansa na wygran¹. 
W ostatnim secie przy stanie 3:3 Polka 
dozna³a kontuzji barku. W drugim meczu, 
mimo kontuzji, wygra³a swój pierwszy 
pojedynek na Mistrzostwach Europy        
z F. Sireau-Gossiaux 3:1. W ostatnim 
spotkaniu ból nie pozwoli³ Dorocie na 
wyrównan¹ grê i trenerka El¿bieta 
Madejska, przy stanie 0:2 przerwa³a mecz 
z W³oszk¹ P. Pezutto. Ostatecznie Dorota 
zajê³a 3 miejsce w grupie i skoñczy³a 
swoje zmagania na Mistrzostwach 
Europy na miejscach 5-8. Nie mo¿na siê 
jednak oprzeæ wra¿eniu, ¿e w normalnej 
dyspozycji mog³a walczyæ o medal. 

Ostatecznie dru¿yna zdoby³a 6 medali 
- 5 z³otych i 1 srebrny.

NieŸle, choæ
bez medalu



USC zanotowa³

Karolina Szymczak - Adam Tadeusz Berdysiak 
(13 czerwca 2009 r.)

Karolina Katarzyna - Jankowska Tomasz Wilga 
(19 czerwca 2009 r.)

Ma³gorzata Fa³ek - Bartosz Filipiak 
(20 czerwca 2009 r.)

Aleksandra Joanna Naro¿yñska - Waldemar Michniewski
 (20 czerwca 2009 r.)

Magdalena Helena Wejchert - Dariusz Jaros³aw Maciejewski 
(27 czerwca 2009 r.)

Agnieszka Marsza³ - Jakub Micha³ Szuwa³a 
(27 czerwca 2009 r.)

Justyna Wiœniewska - Jacek Mariusz Huñka 
(27 czerwca 2009 r.)

Najlepsze ¿yczenia na nowej drodze ¿ycia!

MA£¯EÑSTWA:

Miejsko - Gminna Przychodnia Zdrowia w Solcu Kujawskim informuje, ¿e 
w okresie wakacji, we wtorki i czwartki czynny bêdzie Gabinet 
Stomatologiczny dla dzieci w Szkole Podstawowej nr 4,ul.S³owackiego 4. 
Godziny przyjêæ od 8.00 do 14.00.Obowi¹zuje wczeœniejsza rejestracja.

Dentysta w czwórce

Mieszkañcy Osiedla Leœnego zwracaj¹ 
uwagê na notoryczne parkowanie na 
chodnikach niezgodne z przepisami. O to, 
jakie uregulowania obowi¹zuj¹ w tej 
ma te r i i  z apy ta l i œmy  Zbign iewa  
Faleñczyka, inspektora ds. drogownictwa.

- Przepisy ruchu drogowego jasno 
okreœlaj¹, ¿e nale¿y pozostawiæ 1,5 m 
szerokoœci chodnika. Pozostawienie 
mniejszej odleg³oœci wymusza na pieszych 
wtargniêcie na jezdniê, co tym samym 
stwarza zagro¿enie w ruchu drogowym. 
Bardzo czêsto na z³e parkowanie zwraca³y 
uwagê osoby je¿d¿¹ce wózkami z ma³ymi 
dzieæmi. Dlatego apelujê do mieszkañców, 
aby nie zatrzymywali i nie parkowali 
samochodów na chodnikach, jeœli przepisy 
ruchu  drogowego pozwala j¹  na  
parkowanie na jezdni. Dodam te¿, ¿e 
parkowanie na chodnikach po prostu 
prowadzi do ich dewastacji, gdy¿ 
nawierzchnia, jak i podbudowa nie s¹ 
dostosowane do tak du¿ych obci¹¿eñ. 
Zwróciliœmy ju¿ uwagê na ten problem 
policji.

Mam pytanie

Od kwietnia naprawami oœwietlenia 
ulicznego placów i ulic publicznych 
zajmuje siê firma ENEA, z która gmina 
podpisa³a umowê na œwiadczenie tych 
us³ug. Dlatego mo¿na zg³aszaæ usterki 
oœwietlenia bezpoœrednio do firmy pod 
ca³odobowymi numerami telefonów: 
991 lub 052 327-14-20. Mo¿na równie¿, 
tak jak dotychczas, przekazywaæ 
informacje o awariach w urzêdzie miasta 
tel. 052 387 01-69 od poniedzia³ku do 
pi¹tku w godzinach od 7.30 do 15.15.

U kogo zg³aszaæ
awarie

Stosownie do art. 35 ust.1 ustawy z dnia 21 
sierpnia 1997 r o gospodarce nieruchomoœciami 
(tekst jedn. Dz. U z 2004 r.. nr 261 poz. 2603 z 
póŸn. zm.), burmistrz Solca Kujawskiego 
podaje do publicznej wiadomoœci, ¿e na tablicy 
og³oszeñ w Urzêdzie Miasta i Gminy przy ul. 23 
Stycznia nr 7, zosta³y wywieszone wykazy 
nieruchomoœci gruntowych przeznaczonych do 
sprzeda¿y.

Wykazy obejmuj¹:
- nieruchomoœci gruntowe, po³o¿one         

w Solcu Kuj. przy ul. Kujawskiej ozn. nr 
dzia³ek: nr 845/7, nr 847/6,

- nieruchomoœci gruntowe, po³o¿one         
w Solcu Kuj. przy ul. Prostej ozn. nr dzia³ek: nr 
2165/6, nr 250/7,

- nieruchomoœæ gruntow¹ zabudowan¹ , 
po³o¿on¹ w Solcu Kuj. przy ul. Wolnoœci 7, ozn. 
nr dzia³ki 631/2,

- nieruchomoœæ gruntow¹, po³o¿on¹          
w Solcu Kuj. przy ul. Rzymskiej ozn. nr dzia³ki 
1073/6.

Wykazy
nieruchomoœci

Siedmioosobowa delegacja Klubu 
Turystów Rowerowych TORPEDO            
w dniach od 26 do 28 czerwca br. goœci³a    
w Janowie na obchodach 55. Rocznicy 
za³o¿enia Bydgoskiego Klubu Turystyki 
Kolarskiej TURKOLE. Jak poinformowa³a 
Danuta Adamczyk,  cz³onek KTR 
TORPEDO, gospodarze zorganizowali rajd 
z Janowa do Byszewa oraz konkurs wiedzy 
i "rzut podkow¹" o puchar prezesa 
TURKOLI. Klubowicze TORPEDO 
przywieŸli dwa trofea. Tadeusz Kempiñski 
zwyciê¿y³ bezapelacyjnie w rzucie 
podkow¹ i zdoby³ Puchar Prezesa, a Jerzy 
Kempiñski  za j¹ ³  t rzec ie  mie jsce                  
w konkursie wiedzy.

Bracia Jerzy i Tadeusz Kempiñscy 
chwilê po odebraniu swoich trofeów. Jak 
widaæ obaj dumni i zadowoleni.

Fot. Danuta Adamczyk

Kolarze wrócili 
z nagrodami
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